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Abstract (en)
The manipulator according to the invention comprises a disc (8) mounted so as to rotate about an axis by virtue of a shaft (7) and capable of
swivelling about a centre of rotation (0), with elastic return to a rest position, a detector (15, 16) serving to determine the angular position of the disc
(8) relative to the axis, strain gauges (G) allowing the orientation of the disc (8) to be determined relative to the centre of rotation (0), a switch (T1)
making it possible to pass from an operating mode in which the information relating to the orientation of the shaft (7) is acted upon, to an operating
mode in which the information on the angular position of the disc (8) is acted upon, and a switch making it possible to validate one or the other of
these information items. The invention applies particularly to remote control, to the steering or equally to the management of a cursor on a screen.
<IMAGE>

Abstract (fr)
Le manipulateur selon l'invention comprend un disque (8) monté rotatif autour d'un axe grâce à un arbre (7) et pouvant rotuler autour d'un centre
de rotation (0), avec rappel élastique vers une position de repos, un détecteur (15, 16) servant à déterminer la position angulaire du disque (8)
relativement à l'axe, des jauges de contrainte (G) permettant de déterminer l'orientation du disque (8) relativement au centre de rotation (0), un
commutateur (T1) permettant le passage d'un mode opératoire dans lequel les informations relatives à l'orientation de l'arbre (7) sont prises en
compte, à un mode opératoire dans lequel les informations de position angulaire du disque (8) sont prises en compte, et un interrupteur permettant
de valider l'une ou l'autre de ces informations. L'invention s'applique notamment à la télécommande, au pilotage ou même à la gestion d'un curseur
sur un écran. <IMAGE>
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